

Title (en)  
PAGE NUMBER INDICATOR.

Title (de)  
SEITENANZEIGER.

Title (fr)  
INDICATEUR DE NUMERO DE PAGE.

Publication  
**EP 0153944 A1 19850911 (EN)**

Application  
**EP 84903234 A 19840810**

Priority  
US 52209283 A 19830811

Abstract (en)  
[origin: WO8500779A1] A page number indicator made of a single self-contained pressure-sensitive sheet (21) of paper or similar material on which are printed at least as many numbers (24) in the form of a series, arranged in an orderly fashion, as there are numbered pages in books of a wide variety any of which said sheet can be an integral part of to which it can be adhesively affixed. Its surface showing said numbers has been coated with an invisible image-forming chemical composition (22) for the purpose of permanently attaining a dark color at any spot which is briefly rubbed or scratched with the reader's fingernail the end of which being used to place a mark on or near any selected number thereby indicating a page number for future reference.

Abstract (fr)  
Indicateur de numéro de page, composé d'une feuille unique compacte et sensible à la pression (21), de papier ou d'un matériau analogue, sur lequel sont imprimés, sous la forme de séries arrangeées de manière ordonnée, au moins autant de numéros (24) qu'il y a de pages numérotées dans une grande variété de livres, dont la feuille indicatrice ci-décrise peut faire partie ou dans lesquels elle peut être collée. La surface de la feuille portant les numéros est recouverte d'une composition chimique invisible formant une image (22), faisant apparaître des signes de couleur foncée à tout endroit ayant été frotté ou gratté brièvement par l'ongle du lecteur. Ce dernier peut ainsi utiliser son ongle pour apposer une marque sur un numéro sélectionné ou à proximité de celui-ci, afin d'indiquer le numéro d'une page pour une référence ultérieure.

IPC 1-7  
**B42D 9/00; B41M 5/16; B32B 33/00**

IPC 8 full level  
**B42D 9/00 (2006.01)**

CPC (source: EP)  
**B42D 9/00 (2013.01)**

Citation (search report)  
See references of WO 8500779A1

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**WO 8500779 A1 19850228;** EP 0153944 A1 19850911

DOCDB simple family (application)  
**US 8401285 W 19840810;** EP 84903234 A 19840810